
Pressemeddelelse fra Hestevæddeløbssporten organisationer 

HFF har i dag informeret hestevæddeløbssportens organisationer samt væddeløbsbaner 
om, at Kulturminister Bertel Haarder, efter at have konsulteret forligskredsen, ikke ønsker 
at imødekomme Hestevæddeløbssporten i relation til fremlagte forretningsplaner. 
   
Fra Hestevæddeløbssporten side anses dette, som en yderst beklagelig og visionsløs 
beslutning af Kulturministeren.   

Vi mener, at den af hestesporten fremlagte forretningsmodel vil være en stor gevinst for 
både sporten og staten. Derfor stopper vi på ingen måde vores arbejde nu.  
Vi blev imødekommet af et bredt flertal i Folketinget i form af et betænkning til loven L23.  
Forligspartierne gav der tilsagn om, at såfremt hestesporten selv kan skabe en valid model 
for den fremtidige finansiering, gennem integration af sporten og totalisatorspillet, ville 
Folketinget se positivt på dette.   

Hestesporten har præsenteret en valid forretningsplan for den fremtidige finansiering af 
sporten, men det politiske løfte er ikke blevet overholdt.  

Som nævnt opgiver vi ikke kampen for visionen omkring et fælles nordisk 
spillesamarbejde, da vi mener, at dette er den eneste konstruktive vej for den samlede 
hestevæddeløbssport i Norden.  Betydningen af Kulturministerens beslutning er dog på 
kort sigt, at vi må rationalisere i et større omfang, og banelukninger kan ikke undgås.  

Beslutningen vil tillige betyde omfangsrige omstruktureringer både sportsligt og 
organisatorisk, og vi vil i denne proces have fokus på at bibeholde så mange af sportens 
aktive interessenter, som muligt.  

Vi håber ligeledes, at dette vil være med til at samle sporten yderligere således at vi 
sammen forsat kan kæmpe for en stærkt fremtid for vores skønne sport.  
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